

PERKEMBANGAN INDUSTRI TEMBAGA
DI TERENGGANU

TAJUDIN BIN YASIN

97345650

IJAZAH SARJANA MUDA LOGAM HALUS
UNIVERSITI TEKNOLOGI MARA

SESI 2001

PERKEMBANGAN INDUSTRI TEMBAGA DI TERENGGANU

OLEH

TAJUDIN BIN YASIN

97345650

Tesis ini dikemukakan kepada Fakulti Senilukis dan Senireka, Universiti Teknologi MARA (UiTM) sebagai memenuhi sebahagian daripada keperluan Ijazah Sarjana Muda Senireka Logam Halus.

1. Diperiksa oleh : *Mohelha dy* Tarikh : *19/09/2001*
2. Diperiksa oleh : Tarikh :
3. Diperiksa oleh : Tarikh :

Dekan,

Fakulti Senilukis dan Senireka

Universiti Teknologi MARA

40450 Shah Alam

Selangor Darul Ehsan

PENGHARGAAN

Syukur Alhamdulillah ke hadrat Allah S. W. T. Yang Maha Pemurah dan Maha Penyayang kerana dengan limpah kurniaNya dapatlah disempurnakan satu tesis yang lengkap bagi memenuhi syarat pengajian selama 4 tahun.

Kesempatan ini diambil bagi mengucapkan ribuan terima kasih dan setinggi-tinggi penghargaan kepada En. Sabri Bin Mohamad selaku pensyarah Jabatan Pengajian Liberal dan juga selaku penasihat kepada penulisan tesis ini, dimana beliau telah banyak menunjukkan keperihatinan dan memberi bimbingan yang tidak ternilai sepanjang tesis ini dijalankan.

Ucapan terima kasih juga diberikan kepada semua pensyarah-pensyarah Jabatan Senilukis dan Senireka, Kakitangan Muzium negeri Terengganu En. Arifin Bin Muda dan En. Zainal Awang Ngah, kakitangan Perputakaan negeri Terengganu, Kakitangan Perbadanan Kemajuan Kraftangan Malaysia cawangan Terengganu dan juga kakitangan SIRIM Berhad Wilayah Pantai timur.

Ucapan terima kasih Khas buat En Mohd. Radzi dan Penyelidik Madya Pn. Siti Zaleha Binti Mohd. Nor kerana telah memberikan banyak bahan rujukan dan juga bersama-sama mencari bahan bagi menyiapkan tesis ini dan juga kerana sanggup meluangkan masa bersama penulis.

Terima kasih buat ayahanda dan juga bonda tersayang Yasin Bin Mohamad dan Zahrah Binti Muhammad. Terima kasih keatas bantuan keewangan dan dorongan yang telah diberikan bagi melihat anakanda berjaya. Begitu juga dengan ibu angkat yang telah banyak memberi sokongan moral.

Buat teman-teman seangkatan yang dikasihi terima kasih tidak terhingga kepada Ahmad Sabri (Cikgu), Badrul Sam, Musrizal dan Muhammad Sabri kerana banyak memberi dorongan dan kerjasama mereka dalam penulisan tesis ini.

Sekian, Terima Kasih.

TAJUDIN BIN YASIN

97345650

IJAZAH SARJANA MUDA SENIREKA LOGAM HALUS

FAKULTI SENILUKIS DAN SENIREKA

UNIVERSITI TEKNOLOGI MARA

OGOS 2001

SINOPSIS

Kajian yang telah dijalankan merupakan satu tinjauan yang telah dibuat keatas perusahaan tembaga di Terengganu. Kajian ini merangkumi tentang perubahan-perubahan yang berlaku terhadap industri tembaga di Terengganu. Kajian-kajian perkembangan yang dijalankan ke atas industri tembaga meliputi beberapa aspek penting dalam industri tembaga seperti yang dibincangkan dalam bab empat. Dalam melakukan kajian ini kaedah penyelidikan perpustakaan dan temuramah yang telah dijalankan ke atas beberapa orang pengusaha dan penyelidik yang terlibat secara langsung dan secara tidak langsung. Lokasi kajian ini tertumpu di sekitar Majlis Perbandaran Kuala Terengganu iaitu di Kampung Ladang dan Kampung Tanjung. Hasil kajian menunjukkan industri tembaga di Terengganu telah mengalami perubahan demi perubahan. Perubahan yang berlaku dilihat dari sudut negatif dan positif. Perubahan yang dilihat merangkumi aspek pengeluaran produk, teknik yang digunakan, kualiti barangan yang dihasilkan dan juga pasaran produk tembaga masa kini. Kemodenan menyebabkan berlakunya perubahan ke atas industri tembaga di Terengganu dan juga untuk memenuhi permintaan masa kini. (Tidak dapat lagi)